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Årsmelding 2021 - råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne

Rådmannens forslag til vedtak:
Karmøy kommunestyre tar vedlagte årsmelding 2021 for råd for mennesker med nedsatt
funksjonsevne i Karmøy til orientering.

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 18.01.2022:

Behandling:
Innstillingen enstemmig vedtatt.

RFM- 001/ 22 Vedtak:
Karmøy kommunestyre tar vedlagte årsmelding 2021 for råd for mennesker med nedsatt
funksjonsevne i Karmøy til orientering.

Kommunestyret 07.02.2022:

Behandling:
Innstilling enstemmig vedtatt.

KST- 002/ 22 Vedtak:
Karmøy kommunestyre tar vedlagte årsmelding 2021 for råd for mennesker med nedsatt
funksjonsevne i Karmøy til orientering.

ÅRSMELDING RÅD FOR MENNESKER MED NEDSATT FUNKSJONSEVNE 2021

Medlemmer i råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 2019 - 2023:
Kjell Inge Bringedal (NHF), leder
Aina Budal (Ap), nestleder
Bente Tjøsvoll (FrP)
Johnny Stangeland (KrF)
Eivind Nordbø (H)



Elena Daniela Trifan (Blindeforbundet) 
Lars Gunnar Oma (NFU) 
 
Varamedlemmer: 
Tove M. Knutsen (H) 
Nina Lønning Førland (SV) 
Maria Fagerland (Ap) 
Stein Kåre Mannes (KL) 
Stein B. Tangen (BIO) 
Arne Olav Hope (SAFO) 
Barbro Helgesen (ADHD) 
Karin Husebø (BIO) 
 
Rådets sekretariat                                                                                      
Formannskapskontoret er sekretariat for rådet og Elin Vikene møtte som sekretær.   

 
Antall møter og saker                                                                                                     
Rådet hadde 7 møter og det ble behandlet 34 saker i tillegg til saker som ble tatt opp på eget 
initiativ. 

Møtene ble avholdt på rådhuset med unntak av møtene den 19.01., 09.03. og 27.04. som ble 
avholdt digitalt på Teams.  

 

Oversikt over hvilke instanser som har sendt rådet saker                                                     
Saker til råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne bør komme fra administrasjonen i alle 
etatene, men sakene kommer stort sett fra helse- og omsorgsetaten og noen få fra oppvekst og 
kultur og teknisk. Rådets møter ble derfor lagt til kvelden før møtene i hovedutvalg helse og 
omsorg for å få flest mulig saker til behandling og å kunne uttale seg i tide. Rådets 
saksprotokoller/uttalelser følger sakene til eventuell videre politisk behandling.  

Teknisk etat sender reguleringsplaner/reguleringsendringer til leder slik at leder/rådet har 
mulighet for å uttale seg.  

 

På enkelte møter har administrasjonen eller andre orientert om aktuelle tema: 
19.01.2021:  
Innledningsvis orienterte avd.sjef omsorg Bodhild Eriksen om status for korttidsplasser, 
langtidsplasser, dagplasser og aktivitetstilbud for funksjonshemmede i forhold til koronapandemi 
og om hva som har vært nedstengt/redusert og startet opp igjen. 

09.03.2021: 
-Kommunalsjef Nora Olsen-Sund svarte på spørsmål og orienterte om Leve hele livet og sak 7/21 
Nye VTA-plasser - Økonomiske konsekvenser.  
-Idrettskonsulent/rådgiver Øyvind Flatebø og svarte på spørsmål om sak 9/21 Temaplan for idrett 
og fysisk aktivitet 2021-2024. 

27.04.2021 orienteringer og svarte på spørsmål om: 
- BPA-ordningen/betaling v/kommunalsjef Nora Olsen-Sund  
- Endringer i valgloven v/rådgiver politisk sekretariat Lene Yvonne Kvilhaug  



- Status nye Stangaland skole v/byggeleder Torstein Daniel Larsen 

25.05.2021: 
-Michael Gräfe, sektorsjef driftsavdelingen orienterte om universell utforming ved uteområder i 
Karmøy og svarte på spørsmål. 
- Personalrådgiver Turid Sønstabø orienterte og svarte på spørsmål til sak 18/ 21 Aldersgrense for 
ansatte. 

24.08.2021: 
Seniorprosjektleder Tor-Einar Sandvik orienterte om status for byggingen av 6 omsorgsboliger 
(Solheimtunet) i Skudeneshavn og svarte på spørsmål. 

30.11.2021: 
Leder by- og samfunnsutvikling Vigleik Winje orienterte om kommuneplanens samfunnsdel og 
svarte på spørsmål. 

 

Saker/spørsmål/henvendelser rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne har tatt opp på  
eget initiativ:  

19.01.2021 uttalte rådet til sak 6/21 Leve hele livet i Karmøy (2021-2023) som tilleggspunkt 4:   
4. Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne viser til prosjektet Livsglede i sykehjem og 
anbefaler at det også legges til rette for å få levende bygder på tvers av generasjoner bl.a. ved å 
invitere eldre til skolene for historieformidling.  
 
Rådet ynskjer i samarbeid med kommunen å setje eit sterkare fokus på historia vår. Eldre døyr og 
ein registrerer at yngre går glipp av livserfaring, historie, sagn og soger, fordi menneske no møtes 
skjeldnare. Det er viktig at slikt blir videreformidla imellom generasjonar, dette er enda viktigare no 
i ein pandemi. I ein situasjon kor dei eldre ikkje møter yngre pga. restriksjonar, blir det enda 
synlegare kva ein går glipp av. Verdifull tid imellom unge og eldre, historieformidling, relasjonar 
imellom generasjonar. Kor kjem ein frå, kven er ein.? Psykisk helse for alle generasjonar i Karmøy.  
 
Ein pandemi er øydeleggjande på mange måtar, eit nettbrett kan aldri erstatte relasjonen imellom 
ung og eldre, historia fortalt i ekthet. Ei lita velforening på Sandhåland har saman med Skudenes 
seniornett, starta eit prosjekt kor forskjellige historie tema har blitt og vil bli belyst. Ein knytter opp 
lokal befolkninga til temaer som: tidleg busettjing, jordbruk og fauna på vestsida, fiske, 
utvandringa til Amerika, krigens dagar, Alaskafiskere osv. Modellen kor bygdas historie blir gjort 
levande i form av bilder, fortellingar fortalt av gjenlevande, samler fulle hus på bedehuset i bygda. 
Dette er med på å skape levende bygder.  
 
Rådet vil be hovedutvala for oppvekst og kultur samt helse og omsorg om å ta initiativ til at historia 
blir viderefortalt. Der kan være mange måtar å gjere dette på, kom gjerne med innspel og forslag i 
dette viktige arbeidet. 
 
09.03.2021 uttalte rådet til sak 8/21 Reiselivsplan 2021-2024 som tilleggspunkt 4: 
4.Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne savner fokus på universell utforming i planen. 
Rådet ønsker en opplisting av hvilke attraksjoner som er tilgjengelig for personer med forskjellige 
funksjonsnedsettelser for å gjøre kommunen mer attraktiv for fastboende og turister. 
 
09.03.2021 uttalte rådet til sak 9/ 21 Temaplan for idrett og fysisk aktivitet 2021-2024 som 
tilleggspunkt 2: 
2. Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne poengterer viktigheten av tilrettelegging innen 
idrett og fysisk aktivitet. Samt universell utforming av eksisterende anlegg og nybygg i Karmøy 



kommune.  
 
09.03.2021: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne ønsker informasjon i kommende møter om: 
1. Hvordan ser Karmøy kommune på BPA-ordning og egenbetaling?  
2. Hvor mange søknader om BPA blir innvilget og hvor mange blir avslått?  
3. Egenandel transport til/fra dag-/aktivitetssenter  
4. Informasjon om endringer i Valgloven. 
 
27.04.2021 uttalte rådet til sak 11/21 Samlokalisering av jordmortjenesten som tilleggsforslag: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne vil at dersom sentralisering gjennomføres at 
sårbare grupper oppsøkes eventuelt at jordmor disponerer kontor ved de tidligere 
oppmøtestedene. 
 
27.04.2021: 
Kostnaden for transport til/fra dagaktivitetstilbud for funksjonshemmede bør ikke harmoniseres 
med prisen som eldre betaler. Politikerne i råd for mennesker med nedsatt funksjonshemmede 
bes om å ta dette opp i sine partigrupper. 
 
25.05.2021: 
Eigenandel ved kjøring av utviklingshemma 25.05.2021: 
Kommunestyret i Karmøy gjorde 21.september 2020 følgjande vedtak: «- det jobbes for at 
gruppene (eldre og utviklingshemmede) harmoniseres i løpet av en treårsperiode med start i 
2021» Dette førte til at satsen for utviklingshemma auka frå kr 41 i 2020 til kr 57 i 2021 og for eldre 
kr 90 til 95 tur/retur dagavdeling. Aukinga held fram dei neste to åra, slik at satsen for 
utviklingshemma blir kr 95, same sats som dei eldre betalar tur/retur dagtilbod. Prisen vil bli om 
lag 1900 kroner per månad om to år med prisane i dag, meir enn det doble ein del av dei 
utviklingshemma får i betaling per månad for å arbeida på Solstein, til dømes. Eit busskort i dag 
kostar kr 300 for ein månad. Enkelte av dei utviklingshemma kan ta buss, og betaler då kr 300 i 
månaden for å koma seg til/frå arbeid . 
 
Kvifor ikkje harmonisera eigenandel for taxi mot det dei må betala for å ta buss? Vi meiner at det 
er feil å harmonisera betaling for eldre og utviklingshemma. Utviklingshemma dreg til 
arbeidsplassen 4 eller 5 dagar i veka og må betala denne høge eigenandelen eit heilt yrkesliv. Dei 
eldre har sluppe å gjera dette i eit langt yrkesliv og det er vel ikkje vanleg at dei dreg på dagsenter 
så mange dagar i veka heile året  
 
Forslag: Stopp harmoniseringa av eigenandelane mellom eldre og utviklingshemma og gå tilbake til 
satsane i 2020. Oversendt gruppelederne. 
 
24.08.2021: 
-Rådet spurte om hvordan Stortingvalget oppleves i forhold til stemmesteder og lokaler.  
Sekretær orienterte om steder for forhåndsstemming, hjemmestemming, stemmesteder på 
valgdagen og for personer i karantene eller i isolasjon.  
-Rådet ønsker orientering i et kommende møte fra ergoterapitjenesten v/syns- og 
hørselskontaktene Hilde Frydvang og Eli S. Severinsen. 
 
28.09.2021 uttalte rådet til sak 023/21 Oppjustering av driftsavtaler for fysioterapi:  
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne støtter kommunalsjefens forslag til vedtak og 
eldrerådets vedtak. Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne poengterer viktigheten av 
universell utforming av lokalitetene knyttet til fysioterapi. 
 
28.09.2021 uttalte rådet til sak 24/21 Nytt kulturhus på Karmøy Konseptvalg som tilleggsforslag: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne viser til plan for universell utforming vedtatt i 2019 



og ber om at denne brukes aktivt i planarbeidet. 
 
28.09.2021 uttalte rådet til sak 25/21 Rullering av handlingsprogrammet Temaplan for idrett og 
fysisk Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne poengterer at idretten må være tilgjengelig 
for alle uavhengig av funksjonsnivå. 
 
 
 
28.09.2021: 
- Ett enstemmig råd for mennesker med nedsatt funksjonevne vedtok i møte 24.08. at de ønsket å 
nominere paraalpinutøver Jesper Saltvik Pedersen til Rogaland fylkeskommunes Bragdpris 2021. 
Nordbø utarbeidet en skriftlig begrunnelse som rådet godkjente i dagens møte. Sekretær fylte ut 
søknadsskjema for nominasjon til fylkeskommunen.  
- Trifan orienterte om at saken med egenbetaling for BPA følges opp videre og viste til at dette 
også ble tatt opp på helgens landsmøte i Blindeforbundet.  
- Trifan viste til dagens digitale felleskurs/forelesning i CRPD, FN-konvensjonen og spurte om det er 
en CRPD-koordinator i kommunen. 
 
30.11.2021 uttalte rådet til sak 028/21 Bruker- og pårørendeundersøkelse 2021 - Personer med 
utviklingshemming: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne ser positivt på den undersøkelsen som har vært og 
ønsker jevnlige undersøkelser.  
 
30.11.2021 uttalte rådet til sak 29/21 Brukerundersøkelse 2021 - Fysio- og ergoterapitjenesten:  
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne poengterer viktigheten av universell utforming av 
fysioterapeutenes lokaler.  
 
30.11.2021 uttalte rådet/støttet eldrerådets uttalelse til sak 30/21 Opphør av avtale om 
matombringing:  
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne tar saken til orientering. Men vil be om at 
administrasjonen fortsetter å arbeide med saken med sikte på å få til en løsning for de eldre som er 
prioriterte på grunn av fare for underernæring. 
 
30.11.2021 uttalte rådet til sak 31/21 Handlingsplan mot vold i nære relasjoner 2021 – 2026 som 
tilleggspunkt 2: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne ønsker også at det blir fokus på bakenforliggende 
tilstander/ukjent diagnose. 
 
30.11.2021: 
Leder oppfordret til at rådsmedlemmene deltok på folkemøtene og at rådet kommer med en 
høringssuttalelse til kommuneplanens samfunnsdel. 
 
30.11.2021: 
Det er generelt et problem med hjelpemidler i skolen for barn med spesielle behov og lurer på 
hvordan dette ligger an i Karmøyskolen. Rådet ønsker orientering i et kommende møte. 
 
 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevnes budsjettinnspill 2021, 01.09.2020: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne anbefalte at følgende ble prioritert i budsjett 2022:  
- Settes av midler til å drifte terapibasseng som holder 34 grader - leie av revmatismesykehuset  
- Fjerne egenandel på BPA-ordning  
- Egenandel for transport til og fra jobb/dagaktivitet tilbake til 2020-nivå  
- Få ferdigstilt universelt utformet sti til Bukkøy. 
 



 
 
Befaringer og studieturer gjennomført i 2021:  
Ingen fellesbefaringer I 2021 på grunn av den pågående korona epidemien.                                             
 
Deltakelse på kurs, konferanser eller arbeidsgrupper mm:   
Leder og nestleder er involverte i flere arbeidsgrupper. 28.09.2021 deltok fire av rådsmedlemmene 
seg på rådhuset og deltok på digital konferanse om CRPD, FN-konvensjonen. 
                                                     
Vurdering av rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevnes påvirkningskraft: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne har god anledning til å ta opp saker på eget initiativ 
og til å stille spørsmål til administrasjonen. Rådets møteprotokoller legges ut på kommunens 
nettsider. Leder får tilsendt reguleringsplaner. Rådets leder blir invitert sammen med hovedutvalg 
helse og omsorg i forbindelse med arbeidsmøter og budsjettmøte. 
Årsmeldingen behandles som egen sak i kommunestyret.  
 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevnes innspill til budsjett behandles i første møte etter 
sommerferien og sendes rådmann, budsjettsjef, hovedutvalg helse og omsorg og legges på 
kommunens nettside under budsjett sammen med andre innspill og budsjettartikler mm. 
 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne har opprettet følgende faste representanter til 
diverse brukerutvalg mm: 
Fast brukerrepresentant:          Kjell Inge Bringedal, leder 
Vararepresentant:                     Aina Budal, nestleder 
 
På bakgrunn av ovennevnte vurderes det slik at råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
har reell påvirkningskraft. 
 
 

 

 


